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П
о во дом Да на Вој но бе збед но сне аген ци је – 12.
но вем бра, у све ча ној са ли ста рог Ге не рал шта -
ба одр жан је при јем ко ме су при су ство ва ли
пред сед ник Ре пу бли ке Ср би је Бо рис Та дић,
пред сед ник Вла де Мир ко Цвет ко вић, за ме ник

пре ми је ра и ми ни стар уну тра шњих по сло ва Иви ца Да чић,
пот пред сед ник Вла де Јо ван Кр ко ба бић, ми ни стар Сне жа на
Ма ло вић, на чел ник Ге не рал шта ба ВС ге не рал-пот пу ков ник
Ми ло је Ми ле тић, пред сед ник Вр хов ног ка са ци о ног су да
На та Ме са ро вић, ди рек тор БИА Са ша Ву ка ди но вић, нај ва -
жни је лич но сти из си сте ма од бра не, стра ни вој но ди пло мат -
ски пред став ни ци, пред став ни ци вер ских за јед ни ца и број -
не лич но сти из јав ног жи во та зе мље.

Пред сед ник Та дић је на по чет ку обра ћа ња на гла сио зна -
чај ко ји ВБА има за без бед ност си сте ма од бра не и чи та ве зе -
мље. У усло ви ма гло бал них еко ном ских и фи нан сиј ских по ре -
ме ћа ја, пре ма ње го вим ре чи ма, увек су по ве ћа ни и без бед но -
сни иза зо ви и по треб но је да над ле жне слу жбе до бро оба вља -
ју свој по сао, нај ве ћом мо гу ћом озбиљ но шћу и при ље жно шћу.

– За то же лим да вам че сти там на све му што сте учи ни -
ли у про це су ре фор ми, не са мо ове го ди не, већ то ком про -
те кле де це ни је. Ми се на ла зи мо на из ма ку де це ни је ка да је
по треб но да са би ра мо ре зул та те, а је дан од њих сва ка ко је
и у до ме ну без бед но сти – ре као је пред сед ник Та дић.

Тадић је   по дсетио  да су и за зови ко руп ције и  орга н изо -
ваног  к риминала, у  в рем е када је  пр еу зимао дужност  ми -
нис тра о дб ра не, б ил и изуз етно в ис оки.

– Са  задовољ ств ом конста тујем да је  у из вештај у  ге не -
р а ла Ков ач а,  прво г чов ек а ВБА,  ја сн о став љено д о з на ња  да
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Пр�д с�д ник Ср би ј� Бо рис Т� дић ис т� к�о ј�
н� св� ч� но сти д� од ВБА оч� ку ј� д� до бро
об� вљ� свој по с�о у бу дућ но сти, ј�р ј� 
б�з б�д ност гр� ђ� н� и си гур ност си ст� м� 
од бр� н�, ко ји тр� б� д� об�з б� ди си гур ност и
чи т� вој з� мљи, при о ри т�т н�д при о ри т� ти м�

1. децембар 2010.

Председник Тадић рекао је да ће 2011. година бити
веома тешка и комплексна, истакавши да ту инфор ма ци -
ју не треба крити од грађана, што не значи да мерама
еко номске политике, а у складу с тим и мерама у области
безбедности, не можемо обезбедити стабилност друш -
тва и перспективу да у годинама које долазе буде боље.

– Сигуран сам да, уколико будемо имали снаге да
отворено изађемо пред грађане, имајући у виду еко ном -
ску ситуацију у којој је Србија и све изазове са којима се
су о чавамо, и од њих затражимо подршку, крајње отво -
ре но и искрено у складу са плановима и пројекцијама ра -
зво ја који је достижан и остварив, да ћемо одржати и по -
литичку и безбедносну стабилност – оценио је Тадић.

Он је изразио уверење да ће 2011. бити година у
којој се економске тешкоће смањују, и да се отварају

П л а н  з а  и з л а з а к  и з  к р и з е



то више нису и зазови који  угрожав ај у сам е темеље  безбед -
ности  на шег систе ма  од бране, ш то не зна чи да не  тре ба
об р аћ ати п аж њу на такве врсте  ри зика  и у  буду ћно сти –
рекао  је Та дић. Пр едс едник Срби је и ст акао  ј е д а су  у р е -
ф орми сист ема одбр ане , а у  окв ир у тога  и реф ор ми ВБА,
пости гну ти  и зузет ни  рез ултати,  на  чему је чести тао  дирек -
тору Светк у К ов ачу и свим п ри падници ма  М инист арств а
одбране  и В БА .

Предсе дн ик Тад ић је к онстат ова о  да у про теклој д ец е -
нији н ије до шл о  до зна чај нијег опре мања В ојс ке, нити  б е -
збеднос ни х служби ,  и ма јући у виду  техно ло ш ки н апредак  у
области  од бране  и и за зове с а к ојима  с е суочавамо  у овом
делу Југо ис точне  Европ е и об је ктивне без бе дносне  п отребе
државе. Он ј е  додао  да ни ов е годин е није у чи ње н  искор ак
у опре ма њу оруж аних сн ага јер  је  Србију , како је р екао,  сас -
вим  неочек ива но погодио „ цунами”  зв ан и свет ск а еко ном -
ска  кр иза.

А ли, поред  фи нансиј ски х тешкоћа ,  има и  доб рих рез ул -
 т ата, ист ак ао  је пр ед сед ни к Тадић , и из двојио  на пр едак по
п ит ањ у  кредитн ог  р ејтинга, обра зо ва ња, и нвести ција, бор -
б и против кор упције  и орган изованог кр иминала, што  с у
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чиње нице к оје тр еба да охра бр е. Због  тога, ка ко је рекао,
не  треба да  се хвалимо, него  т реба и заћи пре д грађан е са
јасн им ставо м д а су тешко ће још испред н ас. Али  гр ађани ,
как о  је дод ао,  треба да зн ају д а пост ој и план како да с е  он е
реше  у врем ен у  које  д олази.

Д ир ектор ВБА С вет ко Ковач  истак ао  је  да је  обележа -
вање  Дан а Војн обезбед носне а ген ци је – 12 .  но вембра у зна -
ку  завршет ка планско г  дела рефор ми  војних  служби б ез -
б едности, започетих  2 002. го дин е. 

– Када смо  правил и план  реф ор ми, мн оги су  мисл или д а
ј е  то  дуг п ериод, сма тра јући да  се Војна сл уж ба бе збе -
дности мора мно го бр же  р еформи са ти. Тада смо с матрали ,
а  д анас смо по тпуно си гур ни, д а је  то врл о  оптималан  пери -
од  и  да  се службе  безбе дности,  а ко желе д а направе суш -
тинске промен е,  не мо гу  реформиса ти за  кратко в ре ме –
ис такао је  Ко вач. О н  је  додао да ће надлежни  ор гани  и  стр у -
чна  јавн ос т оценити у сп ешнос т  реформи, исти чу ћи  да је
ВБА у том  п оглед у  задовољна по сти гнутим. О ве годи не
донет и  су  сви по дз ако нски ак ти за примену закона  о  ВБА,
на гл ас ио је Ко вач,  чи ме  је заокружен нор мативн о  правни
оквир  з а  рад Аг ен циј е.

– Доса да ш ња  пракса  по ка зала је  да  су то д обра реше -
ња и да  обезбеђују о пе ра тивне  и  функцио на лне спос об нос -
ти  Агенциј е  –  оцени о је Ковач  и  додао  да  су изврш ен е
промене у избору,  оспособљавањ у и  школо ва њу к адра  ВБА.
Такође ,  пов ећан је  и нт ерес  за рад у тој с луж би, што  ил у -
стру је  в ишеструко већи број пријављених кандидата него
што је у недавном конкурсу наведено.

– Аген ци ја је опре мље на са вре ме ним опе ра тив ним и
тех нич ким сред стви ма, а знат но је уна пре ђе на опе ра тив на
док три на и ме то до ло ги ја ра да и по ве ћа не су ње не укуп не
спо соб но сти – на гла сио је ди рек тор ВБА. Осим то га, до дао
је, Аген ци ја је од лу ком Вла де Ср би је до би ла но ви ви зу ел ни
иден ти тет, знак и ле ги ти ма ци је при пад ни ка слу жбе. 

Да нас је ВБА са вре ме на, мо дер на вој на кон тра о ба ве -
штај на слу жба, ко ја је спо соб на да успе шно шти ти си стем
од бра не на ше зе мље, по ру чио је Ко вач до да ју ћи да се про -
цес ре фор ми на ста вља и да ће се Аген ци ја при ла го ђа ва ти
но вим зах те ви ма и по тре ба ма. 

Па ра лел но са ре фор ми са њем Слу жба ни је до зво ља -
ва ла из не на ђе ња у сво јој основ ној де лат но сти без бед но -
сне и кон тра о ба ве штај не за шти те, што ука зу је на до бру
пре вен тив ну функ ци ју Аген ци је, али и дру гих де ло ва без -
бед но сног си сте ма Ми ни стар ства од бра не и Ре пу бли ке
Ср би је.

– Зна чај ни ре зул та ти оства ре ни су у су прот ста вља њу
ор га ни зо ва ној кри ми нал ној де лат но сти и ко руп ци ји, ко ја
због спе ци фич но сти си сте ма од бра не за слу жу је ин тен зив -
ни је су прот ста вља ње и спре ча ва ње – на гла сио је ди рек тор
Свет ко Ко вач.

Вој но бе збед но сна аген ци ја је сим бо лич но, по во дом
за вр шет ка ре фор ми, при ре ди ла стал ну по став ку раз во ја
вој них слу жби без бед но сти, у ко јој су пред ста вље на до ку -
мен та, пред ме ти и ви део ма те ри јал, ко ја се пр ви пут при ка -
зу ју јав но сти. 

Алек сан дар ПЕ ТРО ВИЋ и Биљана МИЉИЋ
Сни ми ли Го ран СТАН КО ВИЋ и Јо во МА МУ ЛА

перспективе да се у 2012. и 2013, са предвидивим еко -
ном ским растом од три до пет посто, подиже и стандард
грађана, те да се смањују изазови и претње везане за
сектор безбедности.

– У протекле две године ми смо спуштени неколико
спратова ниже у економском смислу у односу на време
до 2008. због деловања глобалних економских фактора,
али сам уверен, ако покажемо довољан ниво озбиљ но -
сти, приправности за изазове који нас чекају и током ове
године, да долазе бољи дани и да ће грађани тај бољитак
осетити већ за десетак до 15 месеци – нагласио је пре д -
сед ник Тадић.


